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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy ű lésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Adminisztrációs terhek növelése vég nélkül? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Egyre több hír jelenik meg a bevezetni tervezett új törzskarton-rendszerrő l, amely alapján a
teljes magyar lakosságról egészségügyi és szociális adatokat gy űjtene az állam. Az adatok
felvételével és rögzítésével a háziorvosokat terhelnék, ezzel növelve az adminisztratív
feladataikat . ' Szakmán belül máris nagy felháborodást váltott ki a tervezet, hiszen a munk a
elvégzésére a már így is túlterhelt, szakemberhiánnyal küzdő háziorvosokat köteleznék. Az
alapellátás mai állapota szerint sok praxisban így is órákat kell várnia a betegnek, mire végre
bejut az orvoshoz vizsgálatra, ezt a várakozási időt elképesztő mértékben megnövelné a
kartonozás kivitelezése, amely fejenként akár fél óráig is eltarthat majd. Az alapellátásban
dolgozó szakemberekre már így is rengeteg adminisztrációs feladat hárul, a cél ezeknek a
terheknek a csökkentése kellene, hogy legyen, akár humán er őforrás bevonásával is, azonban
ezt a praxisok önerőbő l nem tudják megvalósítani .

További problémákat vet fel az adatok kezelése : érdekes, , hogy olyan magántermészetű és
szociális kérdéseket is tartalmazhat a kérdő ív, amelyek egészségügyi szempontból irrelevánsak .
Az orvos és beteg között bizalmi viszony áll fenn, a nem megfelel ő adatkezelés és a széleskörű
hozzáférhetőség az orvosi titoktartást sérti, hiszen a sok adat könnyen azonosíthatóvá teszi a
kitöltő személyeket .



Engedje meg hogy néhány, orvosok/szakemberek által írt véleményt megosszak Önnel :

„Hogy lehet ezt 1 orvos+l nővér felállásban megcsinálni? Pláne akik megakörzeteket látnak el, vag y
tartósan helyettesítenek is! ”

„Én nem svájci projektet, hanem svájci orvosi fizetést kérek! ”

„Most fejeztem be a rendelést, 12 óra 45 perc . Fél nyolckor kezdtem, 108 betegmegjelenés volt, ebb ől
46 vizsgálat, megállás nélkül dolgoztunk . Tisztelt döntéshozók, ha valaki ezt olvassa, kérem móndja már
meg, mikor, hogyan, és ki csinálja majd a kérdőívek kitöltését? Sajnos a napi 8 órán kívül elfoglalt
vagyok, mert a megélhetésünk miatt ügyelnem kell menni hetente 2-3 alkalommal, leginkább hétvégén . ”

Abban egyetértek, hogy a prevencióra különös hangsúlyt kell fektetni, azonban nem mindeg y
milyen eszközöket akar a kormány alkalmazni. A tervezetük alapján ez az új törzskarton-
rendszer valószínűleg inkább hátráltatni fogja az alapellátás megfelel ő működését, és nem
elősegíteni .

Kérdezem tehát Tisztelt Miniszter Urat :

• Kinek a számára lennének hozzáférhetőék a lakosságról rögzített információk ?

• Mi lenne a következménye, ha valaki nem akarja kitölteni a kérd ő ívet?

• Hogyan gondolják, hogy a túlterhelt háziorvosokra ilyen többletfeladatot rójanak ?

Várom éremi válaszát !

Budapest, 2016 . október 17 .

Tisztelettel :
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